



ခိပ်သျှင် တၢ်ကူစါယါဘျါ အတၢ်ဃုထၢတဖၣ်

တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါလၢ ခိပ်တဖၣ်ဒီး ပုၤ ကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်

အဝဲအံၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဃုထၢကျဲခံဘိလၢ တၢ်ကူစါယါ ဘျါဘၣ်ဃးခိပ်သျှင်.

- ၁. တၢ်သုစဲးဖိကဟၣ်အတၢ်ပိးတၢ်လီၤဒီး တၢ်ထုးကွၢ် အိၣ် (တၢ်ထုးကွၢ် အိၣ်လၢ ခိပ်သျှင်အသံၣ်)
- ၂. တၢ်ထုးကွၢ်အိၣ်ဒီး ကံၤအကသံၣ်ဖိၣ်

တၢ်ထုးကွၢ်အိၣ်ဒီး စဲးဖိကဟၣ်အတၢ်ပိးတၢ်လီၤ

တၢ်ထုးကွၢ်အိၣ်ဒီးစဲးဖိ တၢ်ဖိတၢ်လံၤ ဟံၣ်ဃုဒီး တၢ် သူအိၣ်လၢတၢ်ပံၤခိပ် လၢကမၤဃုထီခိပ်သျှင်လီၤ. ဝဲ ဘိၣ် ဃးအိၣ်ဒီးတၢ်ပံၤခိပ်အထံလၢကမၤဃုထီခိပ်ဒီး တၢ် ဘံၣ် ဃးဃုထီခိပ်ဒီး ဝဲအလီၢ်ခံ တၢ်ကသူသံၣ် ယီၤယီၤ ဒီး မၤဂ့ၢ်ထီၣ်ခိပ်သျှင် လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်နီၤဖးတဖၣ်လီၤ. ဝဲ တၢ်ကသူ သးတုးသံၣ်လၢအဝဲအိၣ်ဒီးထီၣ် လၢအ ကြၢၤဝဲ ဘၣ်ဝဲလၢသ့ၣ်အဂီၢ် တၢ်ကခွဲခိပ်သျှင်လၢ တၢ်ကနီၤ ဖးအိၣ်ဒီးတၢ်လီၤ. တၢ်ပံၤခိပ်သျှင်အံၤ တမၤ သံ ခိပ်သျှင်ဘၣ် ဘၣ်ဆၣ်မၤတယုၤအိၣ်ဒီးခံးနံး ၂၀ လၢက မၤညီထီၣ်လၢ တၢ်ကထုးကွၢ်အဝဲသ့ၣ် လီၤ. ခိပ်သျှင်အသံၣ်ကထုးကွၢ်သ့ၣ်အိၣ် (အိၣ်တဖၣ်) ဒီးခိပ်သျှင် လၢအတယုၤတဖၣ်လီၤ. ကြူၣ်ကွၢ် သံၣ်ဒီးစးခိကဘျး အဝါဒီး သမံသမိးကွၢ် မ့ၢ်ခိပ်သျှင် မ့တမ့ၢ် သ့ၣ်အိၣ်ဒီးတက့ၢ်. ဆဲးခွဲအိၣ်တုၤလၢ စးခိ ကဘျးအဝါအဖိခိပ် တၢ်မနုၤဖး တအိၣ်လၢဘၣ်န့ၣ် တက့ၢ်. တၢ်မၤအကျဲ အံၤတၢ်ကသူအိၣ် ခံသီတဘျီ တုၤလၢ တအိၣ်လၢနီၤ တစဲးလၢဘၣ် (ညီန့ၢ်က ယံၣ် ဂုၤတုၤလၢ ၁၀သီ လီၤ).

တၢ်မၤအကျဲအံၤ မ့ၢ်ကျဲလၢတၢ်ဘၣ်သးအါ တၢ်ကူစါ ယါဘျါခိပ်သျှင် ဘၣ်မနုၤဃုထီခိပ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢအတုၤ လီၤတီၤလီၤ. တၢ်ဃုထီခိပ်ဒီးကသံၣ်မၤသံတၢ်ဖိဃုအ တၢ်ကြိၤဆၢ လၢခိပ်အသ့ၣ်ဒီး မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ကိၤအစုၤလၢ ဖဲးဘုၣ်ညီၤစ့ၢ်ကိၤလီၤ.

တၢ်သုစဲးဖိကဟၣ်အတၢ်ပိးတၢ်လီၤ အတၢ်မၤအကျဲ လၢတၢ်ကထုးကွၢ်ခိပ်သျှင်စ့ၢ်ကိၤ ကဲထီၣ်တၢ်မၤစၢၤ လၢတၢ်ကရဲၣ်ကျဲခိပ်သျှင် တချုးလၢအဝဲသ့ၣ် သ့ၣ် လီၤအသးလၢ ခိပ်အဖိခိပ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဃးသံၣ်အဂ့ၢ် လၢခိပ်သျှင်အဂီၢ်လၢတၢ်လုၢ်ထံလီၤဒီး ကိးဘျီဒီးဖဲန ဟံၣ်ဖိဃုထီခိပ်အပံၤအခိပ် ခွဲအိၣ်ဒီးခိပ်သျှင်အသံၣ်န့ၣ်တ က့ၢ်. အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်လီၤတံၢ်လၢ ခိပ်သျှင်တဖၣ်တၢ်က ဖိၣ်န့ၢ်အိၣ်ဒီးဖဲတချုးအဝဲသ့ၣ်ခိပ်လီၤ အါအါဂီၢ်ဂီၢ်လီၤ.

န့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ခိပ်တုၤလၢပုၤအခိပ်ဒိၣ်ဝဲသ့ ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ် ဘါအဝဲသ့ၣ်လၢကသူဝဲသံၣ်လၢ အကစၢ်ဒိၣ်တက့ၢ်. မ့တမ့ၢ် ဟံၣ်ဃးသံၣ်လၢတၢ်သူအိၣ်ဒီးန့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်ဖိတဖၣ် အခိပ်ဒီး သူအိၣ်ဒီးဘျီဒီးဖဲန့ၣ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်အခိပ် တက့ၢ်.

ကံၤအကသံၣ်ဖိၣ်လၢ တၢ်ကထုးကွၢ်

န့ၣ်ဃုထီခိပ်သျှင်လၢနကသူ ကံၤအကသံၣ်ဖိၣ် အတၢ်ကူစါ ယါဘျါ, သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢနကလူၤပိၣ်မၤထွဲ တၢ်န့ၣ် လီၤတဖၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးတက့ၢ်. တဘၣ်သ့ၣ်ကဒါက့ၤ ကံၤအကသံၣ်ဖိၣ်တမံၤဃီလၢ တၢ်ကူစါယါဘျါလၢ အဖျါလၢ အဘျုးတအိၣ်န့ၣ်တဂ့ၤ. လၢအဝဲန့ၣ်အလီၢ် ဆီတလဲတၢ်ကူစါယါဘျါအသီတခါ သူကံၤအကသံၣ်ဖိၣ် အဂၤတခါလၢအပံၤဃုဒီးတၢ်အဂၤ မ့တမ့ၢ် သ့သံၣ် ဒီးတၢ်ပံၤခိပ်အထံ အတၢ်မၤအကျဲတက့ၢ်. နကဘၣ် မၤက့ၤအလီၢ်လီၢ် တၢ်ကူစါယါဘျါအံၤ ၇ သီလၢ ကမၤသံအိၣ်ဒီးလၢအဖးထီၣ်သီအဂီၢ်လီၤ. အလီၢ်အိၣ် လၢနကသူ ခိပ်သျှင်အသံၣ်လၢ ကမၤဃုထီခိပ်တၢ်ကူ စါယါဘျါအံၤအဘျုးအိၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ထံၣ်လၢ သ့ၣ်အသံ န့ၣ် တၢ်ဖိတၢ်လံၤအံၤအဘျုးအိၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ထံၣ်လၢ ခိပ်သျှင်အမ့ၢ်ဒီး, တၢ်ကူစါယါဘျါအံၤအဘျုးတအိၣ် ဘၣ်.

ဖဲန့ၣ်အံၤပုၤဖျုးဒီး ခိပ်သျှင်ဒီးအိၣ်ဒီးတဖၣ်, သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ် လၢနကသူသမံသမိးကွၢ် တပယုၤဃီဃုဒီး ခိပ်သျှင်အ သံၣ်လၢအအိၣ်ဒီးအမဲလၢအကြၢၤဝဲဘၣ်ဝဲဒီး တၢ်ပံၤခိပ် အထံတက့ၢ်. တၢ်ဃုထီခိပ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဆိဆိဒီး တၢ် ကူစါယါဘျါကဒါတဒၢ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဂီၢ်မ့ၢ်ဂီၢ်ပၤလၢ ဟံၣ်ဖိဃုထီခိပ်အကျိၤဒီး တီၤပုၤတံၤသကိးတဖၣ်လီၤ.

ပကမၤဘၣ်ဃး လီၢ်မံဒီး တၢ်ကူတၢ်ကၤတဖၣ်ဒိလဲၣ်

ပုၤဃုထီခိပ်သ့ၣ်ညါတၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ လီၢ် မံဒါ, ခိပ်ကူၣ်တဖၣ်, တၢ်ကူတၢ်ကၤတဖၣ်ဒီး ဟံၣ်ဃီ အပိးအလီတဖၣ် ကဒါတဒၢဒီး ကဘၣ်ကူဘၣ်ကံၤန့ၣ်ခိပ် သ့ၣ် မ့တမ့ၢ် သ့ၣ်ခိပ်တဖၣ်ဒီး တၢ်အဘျုးတအိၣ်လၢ တၢ်ကချုၣ်အဝဲသ့ၣ် ဒါအမ့ၢ်တၢ်ကူစါယါဘျါ အတၢ် ဃုထီခိပ်ဘၣ်. သ့ၣ်ခိပ်တဖၣ်ဒီးခိပ်သျှင် အိၣ်ဒိၣ်ထံ လၢ ပုၤကညီအခိပ်လီၤလီၤ. အဝဲသ့ၣ်အထံအနီၤသံး ကွၢ်ဒီး သံကွၢ်ချုးမ့ၢ် တၢ်ထုးကွၢ်အိၣ်ဒီးလၢခိပ်အလီၤ လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤ မ့ၢ်ဟံၣ်လၢတၢ်ခိပ်ထံးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ် ကျိၤလၢ တၢ်သူအိၣ်လၢ NSW တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချု Nitbusters ပုၤယဲၤသနု လီၤ.